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Aanwezig 
 
Bestuur Voorzitter J.K. Smit (Kenneth) 
 Secretaris I.P. Slikker (Ingeborg) 
 Lid – clubadviseur M.A. Visser-van den Berg (Mieke) 
 
 Kandidaat penningmeester A.C. van der Wilt (Alex) 
 
Erelid beiden afwezig met bericht van verhindering 
 
Kader E.A.W. van Dijk (Eric) (DKL), E. van Egmond (Erik) (DKL), P. Pilgram (Paul) (kas cie) 
 
Clubs B.C. Belgisch Park verhinderd 
 B.C. De Pantalon verhinderd 
 B.C. De Uitkomst verhinderd 
 B.C. het Buitenhof geen bericht 
 B.C. HOC/Studiecentrum P.F.M. (Pjer) Wijsman & P. (Paul) Pilgram 
 B.C. Leidschenhage P.P.M. (Paul) Hoevenaars & M. (Madelon) Spek 
 B.C. Loosduinen verhinderd 
 B.C. Poeldijk geen bericht 
 B.C. Redubeth verhinderd 
 B.C. Replay verhinderd 
 B.C. Sans Atout P.G.Th. de Gier (niet gekomen) 
 B.C. Switch verhinderd 
 B.C. T.O.G.V. geen bericht 
 B.C. te Werve geen bericht 
 B.C. V.I.V.A.-RPC B.J. (Balten) van der Veer & F.K.J. (Fred) Schopman 
 B.C. Voorschoten verhinderd 
 B.C. Vronesteyn P.G.J. (Peter) van den Homberg & G.J. (Jacqueline) Laman 
 BC IBS verhinderd 
 Blue Club verhinderd 
 BC Bridge-Thor J.K. Smit (Kenneth) & A.M. Visser-van den Berg (Mieke) 
 Bridge Vrienden Wassenaar geen bericht 
 Bridgesocieteit Noordeinde geen bericht 
 City B.C. S.M. Bong (Ming) 
 de JAVA club verhinderd 
 E.H.B.V. "De Bond" verhinderd 
 N.B.C. J.K. Smit (Kenneth) & A.M. Visser-van den Berg (Mieke) 
 N.N.P.V. geen bericht 
 N.R.B.C. Kom..Kom Maer verhinderd 
 s-Gravenhaagse Bridge School C.A. Winckel (Christine) (volmacht)  
 V.I.P. verhinderd 
 Willemsbuuren geen bericht 
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Afwezig met bericht van verhindering: 

• Bestuur: J.G.A. Brandt (penningmeester), W.F. Swaager (onderwijsadviseur), W.F. Tostmann (DKL) 

• Erelid: mevrouw L.M.J. Hoogweg-Spek (Leontien) en mevrouw D.M.Th. van Vliet-van Beek (Do). 

• Clubs: zie lijst (verhinderd) 

• Kader: M.E. van Os (Maarten), P.H.A. Hoogweg (Peter), E.D. Pfeiffer (Niki), K. Poppe (Koen)  
(allen protest cie.), L.M. van Embden Andres (Loes) (kas cie) 

 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 10.35 uur en heet allen welkom, in het bijzonder Ming Bong (voor-
zitter district t/m juni 2018). Helaas konden zowel Do van Vliet als Leontien Hoogweg, erelid van het dis-
trict, niet aanwezig zijn vandaag. 
 
De datum van de ALV is dit jaar ongelukkig gekozen en valt in het Pinksterweekend. Mede de reden waar-
om de bestuursleden Bill Swaager en Jacques Brandt niet aanwezig kunnen zijn bij hun laatste ALV als be-
stuurslid van het district. Ook Wolf Tostmann geniet van een welverdiende vakantie. 
 
Vanwege de afwezigheid van Jacques (penningmeester), stelt Kenneth voor om de behandeling van punt 8 
van de agenda naar voren te halen (na punt 5), zodat de beoogde nieuwe penningmeester Alex van der 
Wilt benoemd kan worden (er zijn geen tegenkandidaten), voordat het financiële gedeelte aan de orde 
komt. De vergadering gaat hiermee akkoord. 
 
2. Verslag ALV 9 juni 2018 
Het verslag wordt pagina voor pagina doorgenomen en ongewijzigd goedgekeurd. 
 
3. Mededelingen en ingekomen stukken 

a) Bestuursmededelingen 
o Een vertegenwoordiging van het bestuur heeft gesproken met Gijs van der Scheer (directeur 

NBB) en Tim Heeres (contactpersoon districten en clubs NBB). Onderwerpen: bestuursovereen-
komst (zal op de website gezet worden nadat het bestuur deze heeft kunnen bestuderen), pa-
ren competities en denksportcentrum. Er is regulier contact met het bureau van de NBB, altijd 
goed om ideeën uit te wisselen. 

o Het vervolg op het filmpje “Hoe hoort het” laat wat langer op zich wachten omdat Jeroen 
Ephraim (de regisseur) tijdelijk niet beschikbaar was (revalidatie na een operatie). Hij is echter 
weer volop aan het werk en de tweede bridgefilm heeft zijn aandacht. Het is ook de bedoeling 
om een filmpje met de meest voorkomende arbitrages te maken, met als doelgroep de wed-
strijdleiders van de clubs. 

o Het lijkt het bestuur goed om in het district regulier overleg tussen de voorzitters, secretarissen 
en penningmeesters van de clubs te organiseren. Elk  jaar een van de groepen. Bedoeling is om 
ervaringen en “best practices” uit te wisselen. Mede bedoeld om meer onderling contact te ge-
nereren en het district dichter bij de clubs te brengen. 

o Bij veel clubs loopt het ledenaantal terug. Volgens Kenneth betreft het een golfbeweging. Veel 
nieuwe bridgers vinden de weg naar een club niet. Zij gaan of het grijze circuit in of ze spelen in 
huiselijke kring. De clubs en de leraren moeten bij elkaar gebracht worden, zodat ze hun krach-
ten kunnen bundelen. Het maakt niet uit naar welke club ze gaan, als ze maar naar een club 
gaan. Actieve leraren zullen door het district in kaart gebracht worden.  
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o Het bestuur wil de ALV weer combineren met iets anders om het voor de aanwezigen wat inte-
ressanter te maken. Gedacht wordt aan een clinic door een bekende bridger tijdens de lunch. 

o Twee nieuwe clubs in ons district: BC Thor (opgericht door Kenneth en Mieke, club speelt niet 
op een vaste locatie, wat het weer eens anders maakt) en BC de Baken (van Delft naar ons dis-
trict). 

 
b) Terugblik seizoen 2018/2019 

In het jaarverslag van het bestuur staan de kernpunten van het afgelopen jaar. De nieuwe be-
stuursovereenkomst zal vastleggen hoe het district invulling gaat geven aan het beleid van de NBB. 
Bij afwezigheid van Wolf Tostmann doet Kenneth Smit nog een kort verslag van de diverse competi-
ties. Viertallen loopt nog steeds goed. De paren competities helaas niet. Open Paren wellicht o.a. 
door organisatie op vijf woensdagen. Daarnaast zijn de wat mindere bridgers niet blij om tegen 
sterke spelers te bridgen. Voor komend seizoen staat de Open Paren wedstrijd weer gepland op 
twee weekenddagen. 
 
Paul Hoevenaars komt de suggestie om op de dagen van de Open Paren (= wedstrijd drive) ook een 
recreatie drive (twee middagen) en de Toekomst drive (een van de middagen) te organiseren. Re-
denen: recreatie drive klinkt minder beangstigend en het is kostenbesparend (een WL, een zaal). De 
zaal is voor het plan en voor dit seizoen zal het dan ook zo ingepland worden. 
 
Het bestuur gaat met district Leiden overleggen over kruisbestuiving bij kaderdagen, opleidingen en 
paren competities. Kennis uitwisselen is sowieso altijd goed. 
 
Viertallen: moet eenvoudiger zijn om viertallen indeling op de website te publiceren. Nu veel werk 
voor alle districten. Is bij een informatie sessie met de NBB over de nieuwe websites voor het dis-
trict en de clubs ter sprake gebracht. Balten oppert dat NBBR dit moet kunnen. Het is al een paar 
keer bij een DKL bijeenkomst ter sprake gekomen, maar tot op heden is er niets mee gedaan. Inge-
borg stuurt mail naar NBB. 
 

Telefonische reactie NBB (Sharon Löwensteyn die contact met Femmy Boelaars had gehad) naar 
aanleiding van mail op 8 juni: het ligt niet in de planning om NBBR aan te passen, zodat met een 
algoritme e.d. de competitie indeling eenvoudiger zou kunnen. Wel kan elk district na de indeling 
deze in NBBR invoeren. Contactgegevens e.d. moeten dan nog separaat worden gepubliceerd. 
Voorgesteld om districten te vragen wat hun “best practices” zijn met het indelen en publiceren 
van de viertallen competities per klasse. De NBB zal navraag doen bij andere bonden hoe zij kun 
competitie indeling doen.  

 
Kenneth bedankt Eric van Dijk en Erik van Egmond voor het organiseren van viertallen competitie 
en de paren competities. Ook dankt hij Leontien en Peter voor de leiding bij de finaledag van de 
viertallen bij SBS. 

 
c) Ingekomen stukken 

Geen. 
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4. Contacten met clubs 
Mieke Visser doet kort verslag van haar activiteiten als clubadviseur in het afgelopen jaar, waarin zij veel  
clubs heeft bezocht. Het meest voorkomende probleem bij de clubs is de afname van het ledenaantal door 
de vergrijzing. Het positieve nieuws is dat daar waar er cursussen gegeven worden er een lichte aanwas van 
het ledenaantal is. De cursus wordt vaak gegeven door een enthousiast lid. Men is bang dat – als men dit 
uitbesteedt - de beginnende bridgers ergens anders lid gaan worden. Veel vragen vanuit de clubs konden 
telefonisch beantwoord worden. Mieke hoopt ook in de toekomst op een vruchtbare voortzetting van de 
samenwerking met deze clubs. 
 
Madelon: bridgeschool Haaglanden (Harry van Dalen) geeft hier les. De deelnemers worden tijdelijk lid van 
BCLH (krijgen dan het bridgeblad van de NBB), maar hoeven niet te blijven. Het gaat er om dat ze blijven 
bridgen, maakt niet uit waar. Sommigen gaan naar grijze clubs. Harry geeft aan dat hij weinig hoeft te ad-
verteren. Genoeg instroom via eigen website. 
 
Peter van den Homberg: Vronesteyn staat jaarlijks op de culturele markt. Hier komen altijd wel bridgers uit 
voort of voor de opleiding of meteen op de club. Men verwijst door naar een andere club als men niet op 
de dinsdag kan (clubavond Vronesteyn). Beginnende bridgers spelen 4-5 keer buiten de competitie mee en 
daarna blijven er toch diverse hangen. Veel is gebaseerd op een persoonlijke benadering. Vronesteyn werkt 
ook met eigen reserve lijst van spelers van andere clubs. Hier komen soms ook nieuwe leden uit. 
 
Kenneth Smit: nazorg voor nieuwe bridgers is heel belangrijk. Kleine lijnen waar nieuwe bridgers goed kun-
nen instromen. Meer samenwerking met de diverse clubs noodzakelijk. District wil vragenlijst naar clubs en 
leraren sturen om beter beeld te krijgen hoe men nu met onderwijs en nieuwe leden omgaat. 
 
Balten van der Veer: grotere clubs kunnen het zelf regelen. Kleinere clubs niet. Men blijft bang om te delen. 
Idee is goed, maar als puntje bij paaltje komt, wil men toch niet samenwerken. Voorstel: opleiden op dis-
trict niveau, conform het SPO. Het bestuur zal gaan kijken hoe dit eventueel gerealiseerd kan worden. Maar 
momenteel is het district nog op zoek naar een onderwijs adviseur en dat maakt het lastig om dit onder-
werp voldoende aandacht te geven. Graag in eigen kring kijken of iemand geschikt is. Bij voorkeur iemand 
die zelf geen les geeft. De persoon moet leraren en clubs bij elkaar kunnen brengen. Inhoud functie en ei-
gen toelichting (zoals in de mail stond die naar alle leden is gegaan) zal naar alle besturen gestuurd worden. 
 
Pjer Wijsman is voorstander van een “Haaglanden” bridgeclub waar je de hele week kan bridgen. Dus ei-
genlijk een denksport centrum. Jacqueline Laman: je moet dan goed naar de operationele en de persoonlij-
ke kant kijken. Elke club heeft zijn eigen sfeer en dat is soms bepalend voor bridgers om ergens te spelen. 
Balten van der Veer: clubs willen alleen maar lid worden van een denksport centrum als ze hun eigen iden-
titeit kunnen behouden. Lange adem is noodzakelijk. 
 
5. Kalender 2019-2020 
Eric van Dijk geeft een korte toelichting op de kalender 2019-2020. Daarop staat niet de uiterste datum van 
inschrijving voor de viertallen. Dat is zondag 29/9. 
 
Centrale dagen viertallen zijn naar voren gehaald. Dan is het wat compacter. Alleen het weekend van de 
centrale dagen staat nu vermeld. Die data zijn afhankelijk van de beschikbaarheid van de zalen en de divisie 
dagen. De exacte datum zal zo spoedig mogelijk door de nieuwe penningmeester en Eric van Dijk ingevuld 
worden. 
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(punt 8 wordt nu eerst behandeld) 
 
6. Financiële zaken 
Financieel jaarverslag 2017–2018: Alex van der Wilt geeft een toelichting op de cijfers. Batig saldo (€ 986). 
Dit potje wordt normaal gebruikt voor “reservering materiaal en lustrum”. Het lustrum staat ter discussie, 
want het district is dienstig aan de clubs en bridgers in het district. Sowieso niet elke vijf jaar. Er is derhalve 
financiële ruimte voor andere zaken. 
 
Paul Pilgram van de kascommissie leest de brief van de commissie voor waarin wordt voorgesteld décharge 
te geven aan het bestuur voor het gevoerde financiële beleid. Dit voorstel wordt bij acclamatie goedge-
keurd. 
 
Actuele stand van zaken: Alex meldt dat er voor 2018-2019 geen significante wijzigingen te verwachten zijn. 
Het niet doorgaan van de diverse paren competities en de Toekomstdrive heeft uiteraard wel invloed op de 
cijfers, maar geen negatieve. Jacques maakt het lopende financiële jaar af. Dus Alex zal pas met ingang van 
1 augustus de financiële zaken overnemen. 
 
Begroting voor 2018-2019: korte toelichting door Alex. De begroting wordt bij acclamatie goedgekeurd. 
 
Naar aanleiding hiervan ontstaat er discussie over het niet synchroon lopen van het kalenderjaar en het 
boekjaar met het in de statuten vermelde verenigingsjaar. Ingeborg meldt dat in de ALV van mei 2013 be-
sloten is om het boekjaar gelijk te laten lopen met het bridge seizoen. Ingeborg zal een en ander goed uit-
zoeken en allen informeren over de status en eventueel te nemen actie. 
 

Conclusie na het bestuderen van de stukken (verslagen ALV, statuten en HR), het raadplegen van de NBB 
en het raadplegen van een notaris (het laatste met dank aan Christine Winckel): 
1. Omdat de districten een andere rol gekregen hebben gekregen binnen de NBB in 2010, zijn alle statu-

ten uniform aangepast. Hierin is opgenomen dat het verenigingsjaar gelijk is aan het kalenderjaar. 
2. De districten zijn echter vrij om hun eigen boekjaar te kiezen. Mochten zij voor een ander boekjaar 

kiezen, dan moeten de statuten aangepast worden. 
3. Juridisch gezien moet het boekjaar gelijk zijn aan het verenigingsjaar. In de statuten artikel 14 staat dat 

het verenigingsjaar gelijk is aan het kalenderjaar. 
4. In de tekst van de notulen van mei 2013 staat abusievelijk 30 juni ipv 31 juli bij de suggestie om het 

boekjaar te wijzigen. Er wordt ook gesproken over gelijk trekken van het boekjaar met het verenigings-
jaar ipv met het bridge seizoen. Dat dit abusievelijk is, wordt onderbouwd door het vanaf dat jaar ge-
hanteerde boekjaar. 

5. Navraag bij de notaris leert dat het verenigingsjaar in de statuten dient te worden vermeld en niet in 
het huishoudelijk reglement van een vereniging. Er dient derhalve een akte van statutenwijziging 
plaats te vinden, waarbij de tekst van artikel 14 moet worden aangepast. Qua werkzaamheden voor de 
notaris houdt dit in dat er een akte van gedeeltelijk statutenwijziging (alleen deze zin) dient te worden 
gemaakt, waarna er een nieuwe "doorlopende tekst" dient te worden opgemaakt (met gebruikmaking 
van de thans geldende statuten). 

6. Om dit te bewerkstelling zal in de eerstvolgende ALV een besluit genomen moeten worden (weer) dat 
het verenigingsjaar loopt van 1 augustus t/m 31 juli. Dan moeten er notulen worden opgemaakt voor 
een besluit tot wijziging van de statuten. De vereiste tekst voor deze notulen (een statutenwijziging 
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vraagt een ander soort notulen dan normaal bij een ALV) kan door de notaris worden aangeleverd. Zit 
in onderstaand tarief.  

7. De kosten voor zo’n wijziging bedragen ca. € 485,-- (incl. BTW). 
8. Het district zal de statutenwijziging voorbereiden en dit onderwerp bij de eerstvolgende ALV (naar 

verwachting september 2020) op de agenda zetten. 

 
7. Samenstelling Kascommissie 
Huidige voorzitter Paul Pilgram treedt af als voorzitter. In de Kascommissie worden benoemd: Loes van 
Embden Andres als voorzitter (was lid), Fred Schopman als lid (was reserve lid) en uit de aanwezigen meldt 
de heer S.M. Bong zich aan als reserve lid. 
 
8.  Bestuurssamenstelling 
(reeds voor punt 6 behandeld) 
Het voorstel van het bestuur om zowel Mieke Visser (clubadviseur) als Ingeborg Slikker (secretaris) voor 
een tweede termijn van drie jaar te benoemen wordt bij acclamatie goedgekeurd. 
 
De onderwijsadviseur, Bill Swaager, heeft aangegeven geen tweede termijn te ambiëren. Het bestuur 
dankt hem voor zijn inzet gedurende de afgelopen drie jaar. Helaas heeft het bestuur nog geen opvolger 
kunnen vinden. Bill kon vandaag niet aanwezig zijn, maar het bestuur zal hem nog middels een geschenk 
danken voor de uren die hij aan het district heeft besteed. De werkzaamheden van Bill zullen voorlopig 
binnen het bestuur verdeeld worden. Mochten wij tussentijds iemand vinden, dan kan die meteen begin-
nen. Onderwijsadviseur hoeft geen bestuursfunctie te zijn.  
 
De penningmeester van het bestuur, Jacques Brandt, zit aan het einde van zijn laatste (4e) termijn. Jacques 
heeft zich 12 jaar ingezet voor het district. Hij kon vandaag niet aanwezig zijn, maar het bestuur zal hem 
nog middels een geschenk danken voor alle uren die hij aan het district heeft besteed. De kandidaat pen-
ningmeester van het bestuur (via een open sollicitatie), de heer A.C. (Alex) van der Wilt, stelt zich kort 
voor. De benoeming van Alex wordt bij acclamatie goedgekeurd. 
 
9. Verzetten ALV naar oktober 
De voorzitter geeft een toelichting op het voorstel om de ALV te verzetten. Belangrijkste argumenten zijn: 

a) Het boekjaar van het district loopt van augustus t/m juli. Nu keuren wij in de ALV de cijfers goed 
van een boekjaar dat al 9 maanden achter ons ligt. 

b) In tegenstelling tot wat veelal gedacht werd: de kalender van het district hoeft niet door de ALV te 
worden goedgekeurd. De concept kalender (inclusief een toelichting) kan voor de zomervakantie 
per mail al naar de clubs gestuurd worden, zodat zij er rekening mee kunnen houden met hun ei-
gen planning. 

c) Alternatief zou zijn om twee ALV’s te organiseren: eentje voor de kalender en het budget en eentje 
voor de jaarcijfers. Het lijkt het bestuur niet verstandig om de hier aanwezigen met twee ALV’s per 
jaar te belasten, tevens werkt het kostenverhogend. 

 
Omdat het boekjaar t/m 31 juli loopt, kan de penningmeester e.e.a. gereed hebben voor een ALV in sep-
tember. In verband met het budget goed om de vergadering zo vroeg mogelijk in het seizoen te plannen. 
De vergadering gaat akkoord met het verzetten van de ALV naar september. 
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10. Denksportcentrum (DSC) 
Belangrijkste punten uit de levendige discussie: 

• Fred Schopman heeft met een paar clubs een werkgroep opgezet om een DSC van de grond te krijgen. 

• Om draagvlak te krijgen voor een DSC heeft het district clubs gevraagd hun leden te informeren en te 
raadplegen over het belang van een DSC.  

• Daarna heeft Mieke Visser namens het district alle clubs gebeld, de reacties waren teleurstellend. De 
indruk bestaat dat de besturen bepalen, terwijl het aan de leden van de clubs is.  

• District moet meer zichtbaar zijn bij de Gemeentes. 

• Gijs van der Scheer (directeur NBB) heeft aangeboden om mee te gaan naar gesprek met de Gemeente, 
insteek is dan ouderen beleid.  

• Fred Schopman: bridgers kwamen niet voor bij het beleid van de Gemeente. Nu in ieder geval wel.  

• Den Haag heeft een geschikte locatie (incl. parkeer gelegenheid). 

• Huurbedrag voor pand in de Genemuidenstraat is echter zo hoog dat je minimaal vier clubs moet heb-
ben. Dat commitment is er niet. 

• Paul Hoevenaars: hoe ga je de clubs zo ver krijgen? Balten: de meeste clubs denken er niet over na hoe 
zij eventueel verder moeten als hun locatie ophoudt te bestaan of te duur wordt. De werkgroep krijgt 
bij veel clubs niet eens een voet tussen de deur voor een gesprek. 

• Paul Pilgram: de fysieke afstand voor sommigen wordt groter. Dat kan een hindernis zijn voor veel brid-
gers. Kenneth meldt dat ervaring van andere gemeentes is, dat een DSC toch aantrekkingskracht heeft. 

• Jacqueline Laman: het is niet duidelijk voor de clubs wat het inhoudt om mee te gaan in het initiatief. 

• Pjer Wijsman: denkt niet dat men bij Richard de Mos moet zijn, maar bij de wethouder van sociale za-
ken. 

 

Na afloop van de vergadering heeft Ingeborg met Balten van der Veer besproken dat het DSC in de 
nieuwsbrief van het district regulier de actuele stand van zaken kan opnemen. Publicatie volgende 
nieuwsbrief uiterlijk eind juni / begin juli. 

 
11. Rondvraag en sluiting 
Ming Bong attendeert op de docentendagen van de NBB 
 
Madelon Spek CLB cursus georganiseerd in samenwerking met district Leiden: 17 kandidaten opgeleid, 

waarvan 12 examen hebben gedaan en daarvan zijn er 5 geslaagd. Dat is redelijk in lijn met 
het landelijke beeld. Kostenneutraal omdat de kosten bij de NBB gedeclareerd kunnen 
worden. 

 
Pjer Wijsman Raadt aan om aan de clubs te adviseren om eventuele vragen vooraf te stellen per mail. 

Ingeborg zal dit opnemen in de mail met de uitnodiging voor de ALV. 
 
Aangezien er verder geen vragen zijn sluit de voorzitter de vergadering om 12.38 uur. De aanwezigen wordt 
een lunch aangeboden. 


